
С Ъ В Е Т    З А     Е Л Е К Т Р О Н Н И    М Е Д И И

П Р О Т О К О Л
№ 39

от заседание, състояло се на  29.05.2007 г.

ПРИСЪСТВАЛИ: Бойчо Кулински,  доц. д-р Лилия Райчева,  акад.Людмил Стайков 
доц. д-р Маргарита Пешева Мария Стефанова,  Мая Вапцарова,  Милен Вълков, доц.  д-
р Райна Николова.
ОТСЪСТВАЛИ:   Стефан Димитров.

ДНЕВЕН РЕД:
1. Разглеждане на протокола на ІІ техническа комисия за проверка редовността на 

документите на кандидатите за радиоконкурсите на територията на градовете: 
Велинград, Самоков и Царево.

Начало на заседанието  11,00 часа, водено от Мария Стефанова, Председател на  СЕМ, 
експерт протоколист – Михаела Йоргова 

Мария Стефанова откри заседанието и предложи дневния ред за обсъждане. 
Маргарита Пешева предложи в дневния ред да се запише и подписване на договора за 
управление на БНР с г-н Валерий Тодоров. Предлага още в т. „разни” СЕМ да разгледа 
внесената докладна от доц. д-р Райна Николова.
Людмил Стайков предложи СЕМ да възложи мониторинг на програмата на „Радио Зи 
рок” с оглед изпълнението на функциите му на обществен оператор.
Бойчо Кулински също има предложение за мониторинг.
Други предложения не бяха направени и СЕМ гласува с 8 гласа „за” дневния ред 
на заседанието с допълнителна точка – предложение за мониторинг на няколко 
оператора,  както  и  в  т.  „разни”  –  обсъждане на  докладната  от  доц.  д-р  Райна 
Николова.. 

ПО ТОЧКА „ПЪРВА”:

Райна Николова изложи Протокол на техническата комисия, определена с решение № 
117/26.04.2007 г. на СЕМ, изм. с Решение № 124/07.05.2007 г. на СЕМ и Заповед № 
62/07.05.2007 г. на Председателя на СЕМ, разгледала документите на кандидатите за 
обявените  честоти  в  градовете  Самоков,  Царево  и  Велинград.  (Протокол  на 
техническата комисия с вх. № 013-500/28.05.2007 г. е приложен към протокол № 39). 
Отбеляза,  че заключенията са,  че повечето кандидати трябва да попълнят пропуски, 
недостатъци и непълноти в документите към заявленията. Поради това на основание 
чл. 112, ал. 2 от ЗРТ кандидатите следва в 7-дневен срок да изпратят уведомителни 
писма  за  отстраняване  на  констатираните  нередовности.  Всички  тези  пропуски  са 
подробно отразени в протокола, но обръща внимание и докладва, че при сформирането 
на срокове за  различните процедури  трябва да бъде дадено малко повече време на 
кандидатите, за да изготвят своите документи, защото й е направило впечатление, че 
оператори,  които  са  ,участвали  преди  в  конкурсните  процедури ,  не  са  съумели да 
комплектоват окончателно своите преписки, което води до подаване просто на някакво 
заявление, с надеждата и очакването, че като бъдат разгледани, те ще използват това 
време  за  попълване  на  документацията.  Като  пример  приведе  многото  липси  при 
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„Метрорадио” ЕООД за  честота 99,4  Mhz за гр. Самоков – подали са си почти само 
заявлението,  докато  при  участие  в  други  конкурсни  процедури  са  имали  пълна 
комплектовка на документацията си. Затова обръща внимание сроковете да бъдат по-
дълги, като молбата е протоколът да бъде приет, за да бъдат изпратени необходимите 
писма. Отбеляза още, че за тези честоти експертните комисии трябва да започнат да 
работят на 12 юни, така че писмата ще бъдат изпратени в рамките на деня, най-късно 
следващия ден,  за  да  има достатъчно  време за  отговор и  разглеждане  от  Съвета  за 
допускане на кандидатите. 
СЕМ  прие  с  8  гласа  „за”  Протокола  на  техническата  комисия,   определена  с 
решение № 117/26.04.2007 г. на СЕМ, изм. с Решение № 124/07.05.2007 г. на СЕМ и 
Заповед № 62/07.05.2007 г. на Председателя на СЕМ, разгледала документите на 
кандидатите за обявените честоти в градовете Самоков, Царево и Велинград.

ПО ТОЧКА „ВТОРА”:

Мария Стефанова предложи и СЕМ прие при обсъждането на предложенията на акад. 
Стайков,  Бойчо  Кулински  и  Милен Вълков  за  мониторинг  да  бъдат  поканени  Таня 
Димитрова и Румян Петров.
Людмил Стайков  направи предложение за мониторинг на „Радио Зи Рок”, за да бъде 
Съветът информиран в каква степен радиото си изпълнява своите функции във формат 
„обществено   радио” СЕМ  знае  какви са  изискванията  за  минималното  програмно 
време,  което  трябва  да  бъде  ангажирано  с  теми,  свързани  с  интересите  на 
обществеността. Тъй като при гласуването на СЕМ за това радио в Съвета е започнала 
дискусия, пренесла се и в обществеността ,  имало и няколко кръгли маси във връзка с 
преминаването  на  предишното  радио  в  „Зи  рок”,  е  необходимо  в  СЕМ  да  има 
информация  и  да  бъде  подготвен  както  за  диалог,  така  и  за  позиция.  Смята,  че 
едноседмичен период е достатъчен. 
Мария Стефанова  изложи  личното  си  мнение  по  отношение  на   продължаващите 
нарушения от страна на ТВ „СКАТ”, докато в същото време на СЕМ не е известно дали 
експертите  от  направление  „Мониторинг”  намират  нарушения.  От  представените 
мнения на експертите личи „една мекота” по отношение на този оператор.
Маргарита Пешева използва случая, че акад. Стайков е поел инициатива и е направил 
предложение за мониторинг на „Зи Рок”, за да бъде уговорена срещата с експертите от 
направление „Мониторинг”, на която могат да присъстват желаещите членове на СЕМ. 
Смята, че тази среща е много належаща. На тази среща предлага да бъде обсъдена и 
дейността на мониторинга. 
По предложение на Бойчо Кулински срещата ще бъде проведена след посещението на 
регионарните  центрове  и  след участието  на  Съвета  в  медийния  фестивал  в  курорта 
Албена.  Предлага  още  междувременно  да  бъде  възложен  мониторинг  на  програма 
„СКАТ”, което ще увеличи емпиричния материал за дискусия. Изказа тревогата си от 
разминаването на мненията между експертите и съветниците. Това трябва да се изясни 
и  да  се  начертаят  общи критерии,  по  които  да  се  правят  обобщенията,  а  не  да  се 
предлагат на Съвета „философски  есеистични тълкувания на нарушенията”. Смята, че 
може  да  се  направи  ползотворна  дискусия  не  само  по  отношение  на  програмата 
„СКАТ”, но и по други нестандартни казуси в областта на професионалните стандарти. 
Милен Вълков подкрепя предложението за среща с направление „Маониторинг”, като 
очаква за срещата г-жа Таня Димитрова да подготви справка за работата на експертите 
от направлението (относно вида,  броя на съставени актове от отделните експерти и 
т.н.).
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Лилия Райчева предлага СЕМ да се върне към своя „стара и закърняла практика”; за 
да бъде по-ползотворна тази среща да се подготвят отделни казуси – клипове, записи, 
тъй като смисълът е да се видят тези предавания и по тях да се правят разсъждения. 
Смята,  че  ще  бъде  уместно  на  тази  среща  да  присъстват  и  експертите  от  отдел 
„Правен”.
След проведеното обсъждане относно срока на мониторинга и становището на Таня 
Димитрова във връзка с възможностите на експертите СЕМ гласува с 8 гласа „за” да 
бъдат проследени следните програми: „Радио Зи Рок” – за периода 09 – 15 април 
2007 г. (мониторинг относно спазване на параметрите,  заложени в лицензията на 
оператора във връзка с обществените функции); „СКАТ ТВ” – за периода  21 – 27 
май 2007 г. (мониторинг по ЗРТ).
Мониторингът ще бъде извършен на базата на записи на СЕМ.

ПО ТОЧКА „РАЗНИ  ”:  

• СЕМ проведе разговор относно структурата и във връзка с докладната записка 
от доц. д-р Райна Николова по повод дейността на отдел „ФСДЧР”. Изказани 
бяха мнения относно атмосферата и климата на работа на администрацията и 
взаимоотношенията  с  отдел  „ФСДЧР”  –  по  специално  поведението  на  г-жа 
Спаска Янева, която, по думите на Маргарита Пешева, „мачка хората”. (докл. с 
вх. № 013-498/23.05.2007 г. е приложена към Протокол № 39).  В качеството си 
на изпълнителен секретар, тя  увери съветниците, че при втора такава докладна 
ще последва заповед за мъмрене на г-жа Янева, а при трета докладна в този дух 
– предложение да бъде освободена от работа. 
Лилия  Райчева,  като  разсъждава  върху  структурата  на  СЕМ,   предлага 
съветниците да се вгледат дали е необходимо толкова дейности и права  да се 
съсредоточават върху един човек. 

• Във връзка с участието на СЕМ в международния медиен фестивал в курорта 
„Албена”, който ще се проведе в периода 05 -10 май 2007 г., след проведеното 
обсъждане  СЕМ  взе  решение  да  бъдат  командировани  следните  членове  и 
служители: 
Бойчо  Кулински,  Людмил  Стайков,  Маргарита  Пешева,  Мария  Стефанова, 
Милен  Вълков,  Райна  Николова,  Борислав  Шабански,  Радослав  Чемширов, 
Цветана  Дончева,  Генади  Стоев,  Емил  Славков,  Параметрите   на 
командировката  са,  както  следва:  пътни  (с  автомобили  на  СЕМ),  дневни 
(съгласно чл. 21 от НКС) и нощувки – за сметка на СЕМ.

Решението  да се доведе до знанието на отделите „АИО” и  “ФСДЧР”.
• Председателят  на  СЕМ,  г-жа  Мария  Стефанова,   и  новоизбраният  генерален 

директор  на  БНР,  г-н  Валерий  Тодоров,  подписаха  двустранно  договора  за 
възлагане на управление на БНР.

Приложени материали към Протокол № 39:

1. Протокол на техническата комисия , определена с Решение №117/26.04.2007 г. 
на СЕМ, изм. с Решение № 124/07.05.2007 г. и Заповед № 62/07.05.2007 г. на 
Председателя на СЕМ с вх. № 013-500/28.05.2007 г.

2. Докладна записка от доц. д-р Райна Николова във връзка с работата на отдел 
„ФСДЧР” с вх. № 013-498/23.05.2007 г.
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ЧЛЕНОВЕ НА СЕМ: 

Бойчо Кулински Лилия Райчева
  ....................   ..................

Людмил Стайков Маргарита Пешева
  ................    .................

Мая Вапцарова Милен Вълков
   ................    ................

Райна Николова    .................... Стефан Димитров   
Мария Стефанова 
Председател

..........................      отсъства
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